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Про катастрофу на ЧАЕС говорено I писано в же чимало. І все-таки д о зв о ли - " 

І  мо собі ще раз повернутися д о  цієї болю чої теми. Адже медичні наслідки аварії | 
■і ще довго даватимуться взнаки, а медичні прогнози вчених І практиків, напевне, я 
* завжди хвилю ватим уть нас.
і  ■ Пропонуємо бесіду з  лікарем  Київського міського онкологічного центру М и -  | 
® колою  Віталійовичем КРУШ ИНСЬКИМ . J

aЧОРНА С К Р И Н Ь К А ” Ч О Р Н О Б И Л Я

ФЕНОМЕН, 
ЯКИЙ ЩЕ ЧЕКАЄ 

ПОЯСНЕННЯ
- Відділення відкритих 

ізотопів, у якому я працюю, 
започатковане 1991 року. При 
його проектуванні і оснащен
ні були враховані найновіші 
світові досягнення у цій га
лузі. Маються на увазі не 
лише медичний аспект, а й 
найновіші розробки в галузі 
ядерної медицини. А також 
досвід, набутий на той час у 
справі ліквідації наслідків 
Чорнобильської катастрофи. 
Тому що використання ра
діоактивних препаратів по
винно йти під суворим кон
тролем і захистом як персо
налу, так і самого хворого та 
членів його сім'ї. Відкривши 
це відділення, ми навіть зро
били крок вперед у світовій 
медицині, оскільки в провід
них онкологічних закладах 
США, Канади, країн Європи 
таких відділень взагалі немає. 
Є просто окремі палати, де 
лікують з використанням ра
діоактивних препаратів. У нас 
же збудовано ціле відділен
ня з окремими блокованими 
палатами, з телекамерами, з 
спеціальною системою кана
лізації для знешкодження ра
діоактивних відходів. Слід 
зауважити, що використання 
радіоактивного фосфору і 
йоду, особливо при лікуванні 
останніх бтадїй ‘ йй'брбби, '■ є 
єдино можливим.

До епохи використання 
радіоактивного фосфору від 
таких пацієнтів взагалі відка
раскувались. Щоб не вішати 
на лікувальну установу зайві 
випадки летальності, їх від
силали помирати додому, 
призначаючи наркотичні зне
болюючі препарати, і всі до
вго й нудно чекали, поки така 
людина помре. Зараз у нас є 
хворі, які мають метастази у 
кістки і чотири-п'ять років 
живуть без використання 
наркотичних препаратів, ве

дуть активний спосіб життя. 
Це при тому, що центр наш 
існує всього п'ять років.

Особливо хочу зупинити
ся на проблемі використан
ня радіоактивних ізотопів у 
лікуванні хворих на рак щи
товидної залози. Ці люди за
хворіли внаслідок Чорно
бильської катастрофи. Це вже 
доведено. Радіоактивний йод 
при лікуванні раку щитовид
ної залози дає ефект, при 
якому хворі живуть декілька 
десятків років. Це підтверджу
ється не лише досвідом на
шого центру, а й багаторіч
н о » практикою. Київського НДІ 
онкології і радіології.

- Скажіть, будь ласка, 
за вашими спостереж ен
нями вже можна зробити 
якісь конкретні висновки, 
що саме такі вікові групи І 
саме з таких зон прожи
вання найчастіш е хв о р і
ють на рак щитовидки?

- Серед наших пацієнтів 
переважають мешканці Жи
томирської, Київської, Черні
гівської областей, як прави
ло, з сільської місцевості, як 
правило, народжені у 1982, 
1983, 1984 роках. Це діти, у 
яких іще не був остаточно 
сформований імунітет і які 
найбільше, постражда/іи у 
результаті вибуху; що став
ся на ЧАЕС.

- А діти , які народили
ся після аварії і в рік ава
рії, як вони?

- У мене не було ще жод
ного пацієнта, який народив
ся 1986 року або пізніше, що 
захворів би на рак щитовид
ки. Як пояснити цей феномен, 
я не знаю. Але наймолодші 
діти, які у нас лікуються, на
родилися 1985 року.

- А с е р е д  д о р о с л о го  
населення?

.- Останніми роками, по
чинаючи з 1992-го, кількість

хворих на рак щитовидної 
залози по Києву зросла біль
ше ніж у десять разів. Це 
дані не лише нашого ліку
вального закладу. Якщо ра
ніш таких хворих було 10 чо
ловік на рік, то зараз маємо 
до десяти на місяць.

- На одному Із сим по
зіумів, які систем атично  
проводить японський бла
годійний ф онд “Сасакава” 
I у якому мені, як тодіш нь
ому працівнику прес-цен
тру МОЗ України, до в е ло 
ся брати участь, була о п
р и лю д н е н а  ін ф о р м а ц ія , 
згідно з якою найчастіше 
хворіють на рак ті лю д и ; 
які отримали малі і серед
ні до зи  опром інення. Чи 
підтверджується це вашою 
стати сти ко ю ?

- Серед хворих, які у нас 
лікуються, дійсно безпосе
редніх учасників ліквідації 
аварійної ситуації майже не
має, Але є люди, які трива
лий час жили на забрудне
ній території.

- А Київ ви відносите 
д о  такої забрудненої т е 
рито рії?

- З моєї точки зору, на 
кількість захворювань на рік 
щитовидки серед дітей Ки
єва значною мірою впливає 
наявність тут переселенців, 
які вже стали киянами. Це 
моя особиста точка зору, яка 
грунтується на досвіді робо
ти з цими хворими. А для 
того, щоб робити більш ши
рокі узагальнення, у мене 
немає достатньої інформації.

Антон Щ ЕГЕЛЬ СЬК И Й , 
Спеціально д л я  “ Вісника 

Ч орнобиля” .


